
Protokół Nr  8/10 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  19 kwietnia 2010 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
a) podjęcia realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Przebudowa boiska sportowego wraz 

z bieżnią lekkoatletyczną w kompleksie sportowo-rekreacyjnym przy ulicy Moniuszki w 
Białogardzie” – druk D, 

b) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację przedsięwzięcia 
inwestycyjnego „Przebudowa boiska sportowego wraz z bieżnią lekkoatletyczną w 
kompleksie sportowo-rekreacyjnym przy ulicy Moniuszki w Białogardzie” – druk E 

c) przekształcenie miejskiego zakładu budżetowego – Przedszkole Nr 1 w Białogardzie w 
miejską jednostkę budżetową – druk F 

d) przekształcenie miejskiego zakładu budżetowego – Przedszkole Nr 2 „Słoneczne” w 
Białogardzie w miejską jednostkę budżetową – druk G 

e) przekształcenie miejskiego zakładu budżetowego – Przedszkole Nr 3 „Niezapominajka”  w 
Białogardzie w miejską jednostkę budżetową – druk H 

f) udzielenia przez Miasto Białogard pomocy finansowej Powiatowi Białogardzkiemu – druk I 
g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk J 

3. Ocena zasadności przynależności do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w kontekście  
finansowym i współfinansowania zadań.  

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 1400 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji – Stefan 
Purol. Przewodniczący Komisji zaproponował, aby zamiast pkt 3 omówić informację z 
działalności ZKM Sp. z o.o. w 2009 r. i zamierzenia na 2010 r. jako pkt 1. Natomiast pkt 3 
zostanie omówiony na kolejnym posiedzeniu. Komisja przyjęła zmieniony porządek i protokół 
z poprzedniego posiedzenia, głosując: za-5 (jednogłośnie).   
 

Ad 2 

Informację Burmistrza dotyczącą działalności w 2009 roku i zamierzeń na rok 2010 
Zakładu Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o. w Białogardzie przedstawił Andrzej Witkowski, 
Prezes Spółki. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – stwierdził, że nie pomogą oszczędności, gdy nie będzie wsparcia ze strony Miasta. 

Należy przejrzeć budżet Miasta i wspomóc Firmę. 
Burmistrz – odpowiedział, że będą szukali rozwiązania i przekażą radnym propozycje 

załatwienia tego problemu. 
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W.Czurko – pogratulował Prezesowi bardzo niskich kosztów pracowniczych. Ponadto należy 
zastanowić się nad formułą funkcjonowania Spółki. Prosił o informację w sprawie 
funkcjonowania zakupionych autobusów. 

Prezes – odpowiedział, że poprawił się komfort jazdy, mimo, że zużycie paliwa jest większe. 
Ponadto jest większy problem z obsługą elektroniczną autobusów. Planuje wycofać 
ostatni z autosanów. W Białogardzie jest tendencja spadkowa odnośnie zakupu biletów. 
Pojawia się problem zatrudnienia kierowców. Na najbliższe lata rozwiązaliśmy problem 
taboru, mimo, że jest bardziej kosztowny. 

S.Hatłas - pytał ile obecnie potrzeba jest środków? 
Prezes – odpowiedział, że potrzeba dofinansowania wynosi około 300 tys. zł. Jeżeli nie będzie 

wsparcia to w 2011 roku trzeba będzie zakończyć działalność. 
 

Komisja zapoznała się z informacją stanowiącą załącznik do protokołu, nie wnosząc uwag. 

Ad 3 

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał:  

a) podjęcia realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Przebudowa boiska sportowego wraz 
z bieżnią lekkoatletyczną w kompleksie sportowo-rekreacyjnym przy ulicy Moniuszki w 
Białogardzie” – druk D, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał ile będzie imprez o randze ponadpowiatowej, jak mityngi lekkoatletyczne 

prowadzone przez Pana H.Młynarczyka? 
Burmistrz – odpowiedział, że to rola Dyrektora BOSiR. Imprez lekkoatletycznych 

prowadzonych jest wiele, ale do tego potrzebne są odpowiednie warunki. 
W.Czurko – prosił, aby zaprosić nowego dyrektora BOSiR celem przedstawienia wizji 

funkcjonowania obiektów sportowych. 
Burmistrz – wyjaśnił, że odnośnie zakresu prowadzonej inwestycji nie można było włączyć do 

wniosku niektórych elementów jak trybuny. 
T.Szwed – prosił o informację Dyrektora BOSiR w sprawie funkcjonowania boisk bocznych. 
S.Purol – pytał jak wpłynie remont stadionu na kondycję finansową BOSiR? 
Burmistrz – odpowiedział, że na czas remontu będą udostępnione boiska boczne, natomiast na 

rok 2011 nie planuje się większych imprez. Obecnie należy podejść do rozmów z 
prezesami klubów sportowych, aby od jesieni nie korzystać z płyty głównej boiska. 

B.Stanczewski – prosił, aby zabezpieczyć w budżecie Miasta środki na organizację imprez 
wyższej rangi. Ponadto Radny  prosił o realizację kanalizacji do hotelu przy stadionie. 

Burmistrz – stwierdził, że w ramach Funduszu Spójności będzie realizowana sieć 
kanalizacyjna i wodociągowa. 

W.Czurko – prosił o informację w sprawie podjętych działań odnośnie zanieczyszczania rzeki.   
     

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 

b) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację przedsięwzięcia 
inwestycyjnego „Przebudowa boiska sportowego wraz z bieżnią lekkoatletyczną w 
kompleksie sportowo-rekreacyjnym przy ulicy Moniuszki w Białogardzie” – druk E, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: za-5 (jednogłośnie). 
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g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk J, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – prosił o szerszą informację odnośnie zmian w zakresie zasiłków i pomocy w 

naturze na pomoc społeczną. 
Skarbnik - wyjaśniła, że kwotę ponad 28 tys. zł przerzuca się na udział Miasta w ramach 

projektu „Rodzina razem”. 
W.Czurko – pytał dlaczego Dyrektor przerzuca środki z tej puli na realizację programu 

„Rodzina razem”? Radny prosił o pisemną odpowiedź ile osób oczekujących na miejsce w 
domu pomocy społecznej nie otrzymało wsparcia i ile osób zmarło, których podanie nie 
zostało rozpatrzone? Z jakich środków to zostanie sfinansowanie? 

Skarbnik – odpowiedziała, że to zostanie sfinansowanie z większych dochodów z mienia 
komunalnego. 

W.Czurko – pytał dlaczego Burmistrz zwiększa subwencję na oświatę o kolejne 100 tys. zł, 
natomiast zmniejsza środki dla ludzi starych, którzy potrzebują pomocy. 

Burmistrz – wyjaśnił, że 120 tys. zł przekazał z subwencji oświatowej a nie z mienia 
komunalnego, jak poinformowała Skarbnik Miasta. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 
c) przekształcenie miejskiego zakładu budżetowego – Przedszkole Nr 1 w Białogardzie w 

miejską jednostkę budżetową – druk F, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
S.Hatłas – pytał co się stanie, jeśli Rada Miejska nie podejmie uchwały? 
Burmistrz – odpowiedział, że to narzucają przepisy i decyzja należy do Rady. 
S.Hatłas – poinformował, że planuje się, aby w 2012 roku przedszkola były spółkami prawa 

handlowego. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 
d) przekształcenie miejskiego zakładu budżetowego – Przedszkole Nr 2 „Słoneczne” w 

Białogardzie w miejską jednostkę budżetową – druk G, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 
e) przekształcenie miejskiego zakładu budżetowego – Przedszkole Nr 3 „Niezapominajka”  w 

Białogardzie w miejską jednostkę budżetową – druk H, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 
f) udzielenia przez Miasto Białogard pomocy finansowej Powiatowi Białogardzkiemu – druk I 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
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Ad 4 
 
W sprawach różnych radni poruszyli następujące sprawy: 
W.Czurko – poruszył problem sytuacji ZKM Sp. z o.o. i propozycję powrotu do jednostki 

budżetowej. 
T.Szwed – pytał jak daleko zaawansowane są prace odnośnie boiska Orlik przy SP Nr 3 i 

realizacji odcinka ulicy prowadzącej do ul. Zwycięstwa? 
Burmistrz – odpowiedział, że został wybrany projektant. Ten odcinek ulicy będzie utwardzany. 
S.Purol – pytał o ul. Fabryczną, czy tam może być droga na stałe? 
Burmistrz – powiedział, że zostały położone płyty i będzie nalana masa asfaltowa. 
S.Stanczewski – stwierdził, że spółki powstały po to, aby zmniejszać wydatki Miasta. Radny 

podkreślił, że jest wiele przewoźników, którzy sobie radzą. Natomiast nasza Spółka nie 
może sobie poradzić. Odnośnie podwyżek wynagrodzenia to planuje się 10%, więcej niż w 
innych zakładach. 

S.Hatłas – stwierdził, że najniższe wynagrodzenia są w ZKM Sp. z o.o. W komunikacji 
masowej są o wiele większe wymagania. Kierowca z pierwszą kategorią otrzymuje  
jedynie 1.200 zł. 

T.Szwed – powiedział, że Prezes ZKM Sp. z o.o.  to osoba, która jako  jedna z nielicznych dba 
o firmę jak o swoją własną. Tym taborem można jeździć tylko po mieście. Prezes dawał 
sobie radę dopóki funkcjonował wiadukt.  

W.Czurko – prosił, aby spojrzeć w kierunku szkół, które nie żądają środków. 
T.Szwed – powiedział, że nie można porównywać szkół, które są dochodowe, bo otrzymują tak 

duże subwencje i dotacje na ucznia. 
 
Na tym zakończono w/w punkt. 
 
Ad 5 
 Po wyczerpaniu tematyki o godz.16.10   zakończono posiedzenie.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 
 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  

 4


	 
	        Przewodniczący  Komisji 
	                    Stefan Purol  


